
کامی تیم های باشگاهی  آرمان ملی: این فصل نیز شاهد نا
کشورمان در رقابت های باشگاهی آسیا بودیم. کارشناسان 

فوتبال در این خصوص صحبت کردند. 
کامی     نا

مرحله  و  آسیا  نخبگان  لیگ  نهایی  یک هشتم  مرحله 
یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا ۲ در شرایطی هفته گذشته 
، دو نماینده باقی مانده  کتور به پایان رسید که استقلال و ترا
کشورمان هم با شکست برابر حریفان شان از دور مسابقات کنار 
رفتند تا پرونده تیم های ایرانی در آسیا بسته شود. پیش از این 
هم پرسپولیس در مرحله گروهی و سپاهان هم در مرحله پلی آف 

از مسابقات کنار رفته بودند. 
   صحبت جلالی 

مجید جلالی، رئیس کمیته فنی فدراسیون فوتبال و کارشناس 
کامی باشگاه های  فوتبال کشورمان در گفت  وگو با ایرنا درباره نا
کشورمان در لیگ نخبگان و لیگ قهرمانان آسیا ۲ گفت: فوتبال 
باشگاهی ایران در مسیری قرار گرفته و حرکت می کند که مسیر 
پیشرفت نیست. این مسئله سبب شده تا بین باشگاه های 
ما و تیم های مدعی، اختلاف کلاس در مدل بازی شکل بگیرد 
و سال به سال نیز این فاصله بیشتر می شود. وی با اشاره به 
موفقیت های گذشته، خاطرنشان کرد: شاید در گذشته از 
که بازیکنان ما داشتند،  نظر فیزیکی و همچنین خلاقیتی 
می توانستیم در رویارویی   با تیم های دیگر در آسیا نتیجه 
بگیریم با این حال در شرایط حاضر بین باشگاه های کشورمان 
با تیم های دیگر در نوع بازی آنقدر فاصله افتاده است که دیگر 
کید  نمی توان آن را با خلاقیت و برتری فیزیکی پر کرد. جلالی با تا
کامی تیم های کشورمان در آسیا یک زنگ خطر برای  بر اینکه نا
گر مسیری که فوتبال ایران در پیش  تیم ملی نیز است، افزود: ا
گرفته است، تغییر نکند، ترکش های آن به تیم ملی بزرگسالان 
هم خواهد خورد و دچار مشکل می شویم. کارشناس فوتبال 
ایران با اشاره به اینکه مسیر در پیش گرفته فوتبال ایران نیاز 
کرد: باید در مسیر پیشرفت  به تغییر اساسی دارد، تصریح 
سرمایه گذاری صورت بگیرد. نظام آموزشی مربیان و بازیکنان 
باید تغییر کند. فوتبال ایران به تغییر مسیر احتیاج دارد و 
در این راه علوم مربیگری و علوم تمرینی و هم سطح مهارت 
بازیکنان باید ارتقا پیدا کند و برای آن برنامه ریزی شود. رئیس 
کمیته فنی فدراسیون فوتبال درباره اینکه برخی از کارشناسان 
و پیشکسوتان، هزینه های سنگین کشورهای عربی را عامل 
موفقیت این تیم ها می دانند، اظهار داشت: معتقدم مسائل 
مالی در فاصله ای که بین تیم های کشورمان با دیگر رقبا در آسیا 
افتاده است، تاثیری نداشته است. الان تیم های ازبکستانی که 
خیلی منابع مالی گسترده و زیادی هم ندارند، کاملا در مسیر 
پیشرفت در حال حرکت هستند و این نشان می دهد که مسائل 
مالی در پیشرفتی که تیم های دیگر داشته اند، زیاد تاثیرگذار 
نیست و اهمیت اول را ندارد. جلالی با اشاره به اینکه فوتبال 
ایران نیازمند یک برنامه قوی برای برای حرکت در مسیر پیشرفت 
است، تصریح کرد: فوتبال ما به یک برنامه استراتژیک نیاز دارد، 
با این حال قبل از هر چیزی باید قبول کنیم که شرایط باید تغییر 

کید کرد: با پذیرش  کند. رئیس کمیته فنی فدراسیون فوتبال تا
نیاز به تغییر در ادامه باید در خیلی از زمینه ها برای اینکه فوتبال 
ایران در مسیر رشد قرار بگیرد، تغییر ایجاد کنیم. نظام آموزش 
مربیان و سرفصل های علوم تمرینی و آموزشی باید دگرگون 
شود و تغییرات زیادی را به همراه داشته باشد. جلالی افزود: با 
سرفصل های تمرینی و آموزشی فعلی نتوانسته ایم مربی تربیت 
کنیم. در حالی ۳ میلیون بازیکن در مدارس فوتبال کل کشور 
فعال هستند که با توجه ضعف هایی که در آموزش و تربیت مربی 
داریم، این مدارس خروجی خاصی برای پشتوانه سازی فوتبال 
ما نداشته اند. وی با بیان اینکه در فدراسیون فوتبال یک برنامه 
استراتژیک را برای فوتبال ایران آماده کرده ایم، اظهار داشت: 
این برنامه نیازمند تصویب و در نظر گرفتن بودجه و کادر لازم 
برای اجرایی شدن است. رئیس کمیته فنی فدراسسیون فوتبال 
در پاسخ به این سوال که برخی، ضعف مدیریت را ریشه اصلی 
کامی فوتبال ایران می دانند، یادآور شد: همین طور است و  نا
همان طور که اشاره کردم برای تغییر مسیر فوتبال، ابتدا مدیران 

به این پذیرش برسند که باید تغییر صورت بگیرد. 
   نظر آشوبی 

فرزاد آشوبی در گفت وگو با ایسنا، درباره دلایل نتایج ضعیف 
کتور و سپاهان در آسیا، اظهار کرد:  استقلال، پرسپولیس، ترا
میزان سرمایه گذاری و برنامه ریزی تیم های عربی نه تنها آن ها 
را از سطوح باشگاهی کشورمان بلکه از سایر تیم های منطقه نیز 
جدا کرده است. قطعا ادامه این روند می تواند در آینده شرایط کلی 
فوتبال عربستان را تغییر و آن ها را به یک ژاپن جدید در فوتبال 
دنیا تغییر دهد. حال در چنین وضعیتی نمی توانیم با آن ها رقابت 
کنیم. موضوع طبیعی و قابل درک است، ما نه در برنامه ریزی، 
، نه در علم مدیریت و نه حتی در توانایی های  نه در سخت افزار
نیروی انسانی قابل قیاس با آن ها نیستیم. البته منابع مالی بزرگ 
گر بخواهیم  آن ها بسیار برای آن ها کمک کننده بوده است. ا

به سرعت این فاصله را جبران کنیم نیاز به تصمیمات بزرگ و 
شجاعانه داریم که فعلا دهه های زیادی است که دیده نمی شود. 
وی درباره نقش ضعف مدیریتی در فاصله افتادن بین تیم های 
ایرانی و دیگر کشورهای آسیا گفت: تیم های عربی منابع مالی 
بزرگ دارند و از این منابع به بهترین شکل ممکن استفاده 
می کنند. از سوی دیگر تیم های عربی از افراد نخبه جهانی برای 
پیشرفت فوتبالشان به عنوان مربی استفاده می کنند. اینها 
مواردی نیستند که ما در فوتبال خود ببینیم. فوتبال ما اصلا قابل 
قیاس با فوتبال تیم های عربی از هر لحاظ نیست. در ساختار 
فوتبال عربستان فردی مثل فرناندو هیرو و سایر افرادی که ما 
شناختی نسبت به آن ها نداریم، وجود دارد. این افراد ساختارها 
و مکانیسم ها را تغییر می دهند و مسیرهایی را تعیین می کنند که 
نزدیک به استانداردهای جهانی است. تامین چنین بسترهایی 
بیشتر به یک شوخی شبیه است. آشوبی در پاسخ به این پرسش 
که چه راهکاری برای بهود عملکرد تیم های ایرانی وجود دارد، 
خاطرنشان کرد: طی این مسیر نه تنها دورنمایی از بهتر شدن 
شرایط فوتبال را به ما نشان نمی دهد بلکه فکر می کنم در آینده ی 
نه چندان دور عواقب بزرگ تری گریبان فوتبال ما را خواهد 
گرفت. سالهاست به خیلی از اصول و مواردی که حرفه ای است 
بی توجهی می کنیم و به مرور این موضوع ما را به سمتی می برد 
که عواقب بسیار ناخوشایندی برای فوتبال ما به دنبال خواهد 
داشت. اصلا خوشبین نیستم با این مکانسیم و سطح از نگرش 
به موفقیت برسیم. وقتی فوتبال ما نمی تواند حق خود را از پخش 
مسابقات به دست آورد چطور می توانیم ادعای حرفه ای بودن یا 
شدن و یا حرکت به سمت اصول حرفه ای را داشته باشیم. وی در 
پایان افزود: بخش عمده ای از باشگاه های ما هیچ کدام دارای 
ورزشگاه منحصر به خود نیستند با این شرایط چطور می توانیم 
حرف از حرفه ای شدن بزنیم، لیگ حرفه ای بیشتر شبیه یک 

جوک است تا واقعیت. 
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کامی برای تیم های باشگاهی در آسیا  بازهم نا

جوکی به اسم فوتبال حرفه ای ایران! 

لیگا؛ دیگر بدون   هشدار کارلتو به لا
استراحت بازی نمی کنیم

تیم رئال مادرید شنبه شب گذشته در هفته 
لیگا پیروزی ارزشمندی را با  بیست وهشتم لا
درخشش کیلیان ام باپه برابر ویارئال کسب کرد. 
کهکشانی ها در این دیدار مهیج توانستند با 
نتیجه دو بر یک به پیروزی برسند و موقتا با یک 
بازی بیشتر و ۶۰ امتیاز به صدر لیگ صعود کنند. 
تیم بارسلونا دیگر مدعی لالیگا با ۲ بازی کمتر و 
۵۷ امتیاز تنها رقیب جدی کهکشانی ها است 
که امشب دریک بازی حساس به مصاف اتلتیکو 
مادرید خواهد رفت. ویارئال با این شکست با ۴۴ 
امتیاز همچنان در جایگاه پنجم قرار دارد. کارلو 
آنچلوتی پس از این پیروزی در این دیدار اظهار 
کرد: این آخرین باری بود که بدون ۷۲ ساعت 
گر دوباره این اتفاق رخ  استراحت بازی کردیم. ا
لیگا خواستیم  دهد، بازی نمی کنیم. دو بار از لا
زمان بازی تغییر کند، اما هیچ اتفاقی نیفتاد. وی 
خاطرنشان کرد: این پیروزی چیزهای زیادی 
درباره بازیکنان ما می گوید. این تیم یک حس 
خاصی دارد، باید از بازیکنانم به خاطر تلاشی که 
انجام می دهند، تشکر کنم. سرمربی رئال مادرید 
همچنین در خصوص بازی حساس بارسا و 
اتلتیکو نیز گفت: مهم این است که خودمان 
امروز بردیم، البته من این بازی را تماشا می کنم 
چون دیدار جذابی است و من هم یک طرفدار 

فوتبال هستم. 

ویژه

گفتوگو

مرتضی فنونی زاده پیشکسوت تیم فوتبال 
کارشناس فوتبال در خصوص  پرسپولیس و 

گردانش صحبت کرد.  عملکرد کارتال و شا
   نظر شما درباره پیروزی پرسپولیس مقابل 

ملوان، چیست؟
 چندین سال بود که یک بازی منسجم از 
خ پوشان برابر  پرسپولیس شاهد نبودیم و سر
ملوان انسجام خیلی خوبی داشتند، اما باید این 
نکته را هم در نظر گرفت که این ملوان، ملوان 
همیشگی نبود. پرسپولیس در طول بازی با 
ملوان هجومی کار کرد. پاسکاری خوب، پوشش 
بازیکنان و حملات موثر روی دروازه حریف همه 
کتیکی پرسپولیس داشتند.  نشان از تقویت تا
یکسری مواقع پاس رو به عقب به سمت گندوز 
گر بازیکنان آن را هم فراموش  داده می شد که ا
کنند عالی می شود. در کل انسجام خوبی از 
سرخ پوشان در این بازی شاهد بودیم. دورسون 
در این بازی شاهکار کرد و پستی که کارتال برای 
او انتخاب کرده باعث شده تا او به خوبی برگردد 
و هم در کار های دفاعی کمک کند و هم سریعاً 
خودش را به خط حمله برساند. روی گل دوم 
گیری او فوق العاده بود و در  پرسپولیس جا
بهترین جا ایستاد تا از موقعیت بهترین استفاده 
را ببرد. بابت حضور این بازیکن در پرسپولیس 
باید از مدیریت و کارتال تشکر کرد که توانستیم از 
پتانسیل دورسون در پرسپولیس استفاده کنیم. 
   عملکرد کارتال در پرسپولیس راچگونه 

ارزیابی می کنید؟
 کارتال طی مدت ۴۵ روزی که در پرسپولیس 
حضور دارد الحق و الانصاف عملکرد خوبی 
داشته و تیم پرسپولیس را از این رو به آن رو 
کرده است. او و همین طور دورسون که هم زبان 
هم هستند طی مدت حضورشان به خوبی با 
فرهنگ ایران آشنا شدند. کارتال به تجملات 
کاری ندارد و فقط سخت کوش است. او زودتر 
به تمرینات می آید و دیرتر به خانه می رود. کار 
خوبی که کرد این بود که در بازی با ملوان یعقوب 
براجعه را مقابل هواداران قرار داد و گفت این بچه 
را تشویق کنید. تمام تیم ها شخصیت قهرمانی 
در لیگ برتر را دارند، اما پرسپولیس شخصیت 
قهرمانی بیشتری دارد. ما می توانیم با چنین 
عملکرد خوبی از کادرفنی و بازیکنان به قهرمانی 
نزدیک شویم. در صورت بروز این اتفاق ما فصل 
بعد در چهار جبهه باید با حریفان رقابت کنیم از 
، جام حذفی، سوپرجام و لیگ  جمله لیگ برتر
نخبگان آسیا که با حضور کارتال به نظرم آسیا یک 

چهره دیگر از پرسپولیس خواهد دید. 

فنونی زاده:
کارتال الحق و الانصاف 

عملکرد خوبی 
داشته است 

حسن یزدانی: حضور مربی ام در  
سفرهای خارجی کمترین حق اوست

کشتی  ایسنا: چهره شاخص و عنوان دار 
گفت: اینکه همت مسلمی به عنوان  ایران، 
اولین مربی ام در سفرهای خارجی کنار من باشد 
کمترین حق اوست. حسن یزدانی در پاسخ به 
این سوال که چرا همت مسلمی به عنوان اولین 
مربی اش را به مسابقات خارجی نمی برد، گفت: 
حقیقتش این است که من دوست دارم او را ببرم. 
ان شاءا... به شکلی برنامه ریزی شود فدراسیون 
و آقای درستکار او را همراه من اعزام کنند. این 
کمترین حق اوست. دارنده ۱۰ مدال جهان و 
المپیک، همچنین با اعلام تغییر وزن خود، 
خاطرنشان کرد: نگرانی بابت وزنم ندارم. باید در 
کشتی بروم و تمریناتم را شروع کنم تا ببینم در چه 
وزنی قرار می گیرم. وی که در یک برنامه تلویزیونی 
حاضر شده بود، در پاسخ به این سوال که آیا به 
تمام آرزوهای ورزشی خود رسیده است یا خیر، 
گفت: ان شاءا... طلای المپیک ۲۰۲۸ مد نظر من 
است. حسرتی آنچنان ندارم اما دوست داشتم 

در ۲ المپیک آخر به مدال طلا برسم. 

منهایفوتبال

کوتاه

: سپاهان شرایط ما را داشت سیف ا... پور
امتیازش را می فروخت 

ایزد سیف ا... پور قائم مقام باشگاه نساجی گفت: از ابتدای فصل ما امتیازات حساسی 
گذار  گر شرایط ما را سپاهانی ها داشتند امتیازشان را وا را با اشتباه داوری از دست دادیم و ا

می کردند. 
   تساوی با سپاهان 

ایزد سیف ا... پور در گفت وگو با تسنیم درباره تساوی یک - یک نساجی مقابل سپاهان 
اظهار داشت: فوتبال خوبی را از هر دو تیم شاهد بودیم و با توجه به جایگاهی که در جدول 
داشتند دنبال آن بود که سه امتیاز بازی را برای خود کنند، اما در نهایت این اتفاق رقم 
نخورد. نساجی نیاز مبرمی به پیروزی در این بازی داشت، اما به آن نرسید و امیدوارم که در 
بازی های بعدی بتوانیم به پیروزی برسیم و علاوه بر بهبود جایگاه مان در جدول، موجب 

شادی هواداران مان شویم. 
   اشتباهات داوری

وی ادامه داد: تیم ما در پایین جدول رقابت شدیدی با چند تیم دارد و حتی یک امتیاز هم 
می تواند شرایط تیم ما و سایر تیم ها را تغییر دهد. ما تا این مقطع از فصل ۱۲، ۱۳ امتیاز را در 
کثر کارشناسان داوری هم این موضوع را  حالی به دلیل اشتباهات داوری از دست دادیم که ا
گر این امتیازات را جزو اندوخته های خود داشتیم، می توانستیم برای رسیدن  تأیید کردند. ما ا
به نیمه بالای جدول تلاش کنیم. قائم مقام باشگاه نساجی افزود: ما در این فصل آنقدر به دلیل 
اشتباهات داوری ضربه خوردیم و متضرر شدیم که حتی در مقطعی از مسابقات هم تصمیم 
گرفتیم که اجازه ندهیم در بازی های خانگی ما از VAR استفاده شود. تیم ما مظلوم واقع شده 
است و ما شرمنده هواداران پرشمار خود هستیم. در یک بازی دو گل سالم ما مردود اعلام شد و 
گذار می کردند.  گر سپاهانی ها داشتند امتیاز باشگاه خود را وا ما حرفی نزدیم. شرایط باشگاه ما را ا

   عملکرد 
سیف ا... پور درباره اعتراض سپاهانی ها به اشتباهات داوری 

بازی با نساجی تصریح کرد: من برای نخستین بار از داوران 
اتاق VAR تشکر می کنم. آنها برای اولین بار تصمیمی 

عادلانه برای نساجی گرفتند! کارشناسان داوری هم 
بعد از بازی پنالتی تیم ما را تأیید کردند. اعضای تیم 
سپاهان بعد از بازی طوری مصاحبه کردند که انگار 

ما رقیب اصلی آنها برای قهرمانی بودیم. در بازی رفت 
هم ما تا دقایق آخر بازی یک بر صفر جلو بودیم و روی 

اشتباه داوری گل مساوی را دریافت کردیم، اما همه 
دوستان اتفاقات آن بازی را فراموش کردند. وی در پایان 

گفت: ما به تیم خودمان و بهبود شرایط مان در جدول فکر 
می کنیم و به هیچ تیم دیگری هم کار نداریم. خواهشاً 

از سکوت و احترام ما سو ءاستفاده نکنند. سؤال من 
از سپاهانی ها این است که بگویند چند بازی را از 

اشتباه داوری بهره بردند؟ من حتی بازی رفت 
نساجی و سپاهان را هم نمی گویم، اما به غیر از 

این بازی بگویند که چند امتیاز سود کردند، 
آنها نتایج بد چند بازی اخیرشان را سر تیم 

ما خالی نکنند. 

نورافکن: کار آسانی برابر امارات نداریم
هافبک تیم ملی فوتبال ایران گفت: صعود به جام جهانی 
کار سختی برابر  کنیم  هنوز مسجل نشده و نباید فراموش 
امارات خواهیم داشت. امید نورافکن در گفت وگویی درباره 
دیدار حساس تیم ملی ایران مقابل امارات در مرحله مقدماتی 
جام جهانی، اظهار کرد: حقیقت این است که بازی رفت مقابل 
امارات دیدار سختی برای ما شد و نباید این موضوع را فراموش 
کنیم. آنها در این سال ها پیشرفت کرده اند و نباید این تصور 
ایجاد شود که کار آسانی برابر امارات داریم. در تمام بازی هایی که 
امارات در این مرحله انجام داده، عملکرد خیلی خوبی داشته و 
پنج شنبه قطعا کارمان سخت است. باید با انگیزه و تمرکز کامل 
به مصاف امارات برویم و با نمایشی خوب و در ورزشگاهی با 
گران ایرانی، هدیه ای خوب در نخستین  حضور کامل تماشا
ساعات سال جدید به مردم ایران بدهیم. نورافکن درباره لزوم 
گران از تیم ملی در این دیدار اظهار داشت: بازی  حمایت تماشا
کردن در ایران کمک بزرگی به ما است. متاسفانه در چند بازی 
گذشته نتوانستیم از امتیاز میزبانی استفاده کنیم و در کشور 
دیگری بازی کردیم اما به طور مثال توانستیم قطر را با چهار گل 
شکست بدهیم. با این همه دوست داشتیم در ایران و در حضور 
گران ایرانی به میدان برویم. خوشبختانه در دو بازی برابر  تماشا
امارات و ازبکستان این شرایط فراهم شده و می توانیم در ورزشگاه 
خانگی مان و در حضور پرشور هواداران به مصاف حریفان برویم 
و این اتفاق بسیار خوبی است. وی درباره استفاده امارات از 
، پنج نفر از این  چندین بازیکن برزیلی گفت: من بازی چهار
بازیکنان را دیده ام. آنها نفرات خوبی  هستند که در لیگ امارات 
بازی می کنند ولی ما هم ایرانیم و به امید خدا تلاش می کنیم 

بهترین خودمان باشیم. 
 

 رسانه های ایتالیایی:
 عربستانی ها به دنبال خرید طارمی

مهدی طارمی ستاره ایرانی تیم فوتبال اینترمیلان تا به اینجا کار 
نتوانسته درخششی که در فوتبال پرتغال با لباس پورتو را داشته 
را در ایتالیا تکرار کند. این عملکرد باعث شده تا ستاره بوشهری از 
سوی رسانه های ایتالیایی و پیشکسوتان اینتر تحت فشار باشد. 
طارمی در مصاحبه با رسانه ها، مصدومیت را علت اصلی ناموفق 
بودن خود اعلام کرد با این وجود او در لیگ قهرمانان اروپا توانست 
یک ضربه پنالتی را برای افعی ها مقابل فاینورد به دست آورد اما باز 
هم رسانه ها و منتقدین از عملکرد او انتقاد کردند. طارمی تا به 
اینجا کار موفق شده تنها یک گل برای اینتر در سری آ و یک گل 
در لیگ قهرمانان اروپا به ثمر برساند. تنها نکته مثبت مهدی ۶ 
پاس گل او برای افعی هاست که کمی کفه ترازو را به نفع او سنگین 
کرده است. اما رسانه های ایتالیایی »msn« و »اینترلایو« مدعی 
شدند که باشگاه های عربستانی به دنبال جذب این مهاجم 
ایرانی هستند اما به این شرط که اینتر نباید درخواست پرداخت 
دستمزد مهدی طارمی را هم از باشگاه خواهان او طلب کند. 
طارمی که به صورت بازیکن آزاد راهی اینتر شد، سالانه ۳ میلیون 
دلار دستمزد دریافت می کند و این مبلغ فشار زیادی از نظر مالی 
به باشگاه اینتر وارد کرده است. رسانه های ایتالیایی اعتقاد دارند 
گر این مهاجم نتواند در ادامه فصل درخششی که در پرتغال  که ا
داشته را تکرار کند قطعا در تابستان از این تیم جدا می شود و 

فروش او می تواند به کاهش هزینه های باشگاه کمک کند. 


